
Protokoll Fotö Öråd 2023-09-27  
  
 
§1. Ordföranden önskar alla välkomna till kvällens möte.  
  
Närvarande: Johan S, Sonja J, Bengt E, Raymond E, Claes H, Melker L, Bengt O, Anders L, 
Bert C, Christian G, Bosse J och Ulrika K  
  
§2. Val av sekreterare, Melker L. Justeringsmän, Anders L och Johan S.  
  
Agendan godkändes och under övriga frågor togs upp följande rubriker:   
  

● Parkens sandlåda  
● Röda huset innan Ångbåtsbryggan  
● Ussholmen  
● Kilen  
● Vivi  
● Robertho Settergren  
  

§3.    
Nyinflyttade på Fotö  
● Inga nyheter rapporterades.  

  
§4.  Samarbete med Hamnföreningen  
  

● En rad olika förslag togs upp om vad hamnföreningen och samhällsföreningen 
gemensamt skulle kunna utveckla på ön. Som till exempel planteringar och 
allmän försköning av närmiljön. Förslag och funderingar väcktes också angående 
möjligheten att låta fler privata aktörer bedriva verksamhet i hamnen, antingen i 
hamnföreningens befintliga lokaler eller i form av t.ex. food truck, kiosk etc.  

  
● Ett visst tvivel lyftes även fram i samband med flera av de förslag som kom upp. 

Av erfarenhet vet flera med sig att det ofta finns en förmåga att satsa på olika 
projekt och investeringar men att det inte alltid råder samma entusiasm när det 
kommer till att sköta och förvalta dem efter att projektet gått i mål. Parken och 
Kilen togs som exempel.   

  
● Det har pågått en diskussion inom hamnföreningen tidigare runt vissa av 

förslagen. Hamnföreningen tar med sig frågan igen och återkommer.  
  

§5. Gemensam föreningslokal på Fotö  
  

● Fotö Öråd har under året väckt frågan om en gemensam föreningslokal på Fotö. 
Liknande föreningslokaler finns på de flesta av öarna och fyller många behov. 
Fotö GIF har för flera år sedan skissat på en samlingslokal i direkt anslutning till 
den befintliga klubblokalen. Både Fotö GIF och Hamnföreningen är positivt 
inställda till att väcka projektet till liv. Även Sion är välkomna i projektet, men 



eftersom man redan har lokaler för sin verksamhet så ber man att få återkomma 
med besked.   

  
● Fotö GIF sammankallar till ett möte i syfte att gå vidare och diskutera 

förutsättningar för projektet tillsammans med tre representanter vardera från Fotö 
GIF, hamnföreningen och örådet.   

  
§6. Rapport från Ö-samrådsmötet 230905  
  

● Krisberedskap - Kommunen rapporterar att det finns 28 nödvattenbrunnar i 
kommunen varav 3 finns på Fotö. Nödvattenbrunnarna, som legat i träda under 
många år, har nu gåtts igenom och testats beträffande kapacitet och 
vattenkvalitet. Kommunen kommer att höra av sig till örådet för rekrytering av 
faddrar till nödvattenbrunnarna.  

  
● Trygghet - Vi är en av Sveriges tryggaste kommuner men internt upplevs ändå en 

oro och otrygghet på grund av t.ex. grankriget, trafiken och drogmissbruk.   
  
  
§7. Kommitténamn - "Turism" - ja eller nej?  
  
Argument fördes fram att ordet “turism” i kommittén “Fritid och turism” riskerar att 
missuppfattas som att örådet ämnar till att utveckla och öka turismen på Fotö. Ett förslag var 
att byta namn till “Fritid och besökare” eller helt enkelt ta bort ordet “turism” och låta 
kommittén heta “Fritid”.  En del av styrelsen motsatte sig förslaget och menade att ordet 
“turism” bör stå kvar eftersom kommittén fortfarande har i uppgift att förvalta och hantera den 
turism som redan existerar på ön oavsett om den ökar eller minskar.   
  
Beslut: Kommitténamnet “Turism och fritid” förblir oförändrat.  
  
§8. Medlemsregister - utvecklingsmöjligheter  
  
Styrelsen jobbar vidare på utvecklingsmöjligheter med medlemsregistret.   
Frågan återkommer.  
  
  
§9. Offentliga protokoll eller interna minnesanteckningar?  
  
Fotö Öråd har de senaste två åren dokumenterat sina möten med interna 
minnesanteckningar samtidigt som örådet haft ambitionen att kommunicera frågor och beslut 
via Fotö Öråds Facebookgrupp. Det har tyvärr inte fungerat fullt ut.   
  
Efter diskussion beslutades att återgå till offentligt publicerade protokoll samtidigt som 
ambitionen om att fortlöpande kommunicera via Facebookgruppen kvarstår.     
  
§10. Anslag av protokoll i Krögen?  
  
Beslut: Styrelsen sätter i fortsättningen åter upp protokoll från Fotö Öråd på anslagstavlan i 
Krögen.  



  
§11. FB-gruppen Fotö öråd - begränsningar för medlemskap och inlägg?  
  
Inläggen på Facebook-gruppen Fotö öråd begränsades för ett antal år sedan på grund av en 
överdriven mängd likartade inlägg från enskilda medlemmar. I nuläget måste inlägg 
godkännas av moderatorer eller administratörer innan de publiceras i gruppen. Det föreslogs 
att ta bort krav på godkännande av inlägg från medlemmar.   
Beslut: Ta bort krav på godkännande av inlägg.  
  
Vad krävs idag för att bli medlem i gruppen, vad finns det  för säkerhetsfrågor? Ska frågorna 
ändras och ska alla på ön ha möjligheten att bli medlem i gruppen eller ska rätten till 
medlemskap knytas till föreningens medlemsregister? Mer information krävs, frågan om 
medlemskap återkommer.  
  
§12. Förslagslåda i Krögen  
  
Ett förslag om att upprätta en förslagslåda i Krögen. Förslagslådan kan bli en unik kanal för 
medlemmar att kommunicera med örådet. Ett argument för förslaget var bland annat att det 
kan gynna äldre som inte använder sig av digitala kommunikationsmedel.  
  
Beslut: Styrelsen sätter upp en förslagslåda i Krögen.  
  
§13. Insamling av material till en uppföljare av boken ”FOTÖ – boken om öns historia”  
  
Johan informerar om att han tillsammans med Holger Josefsson, Gunnar Agnesson och Eva 
Helin Henriksson under de närmaste veckorna kommer att lämna information till alla hushåll 
på Fotö om insamling av material till en uppföljare av den förra boken. Till en början handlar 
det om dokumentation av alla hus som är byggda efter 1930 och som inte fanns med i den 
förra boken. Dessutom kommer ett antal fotöbor i olika åldrar, kvinnor och män, infödda och 
inflyttade bli intervjuade om hur livet var på Fotö förr, i nutid och hur man önskar att det ska 
var i framtiden.   
  
§14. Rapport från kommittéerna  
  
Miljö:  
  
Trafik:  

● Förslaget om en eventuell fartbegränsning på delar av Fotö till 20 km/h har fått 
positiv respons. Det verkar dock inte vara möjligt med en lägre 
hastighetsbegränsning än den befintliga, 30 km/h, på offentliga vägar. Vad finns 
det för alternativa lösningar? Blåa skyltar som visar en rekommenderat hastighet 
var ett förslag som lyftes fram. Kommittén jobbar vidare med frågan och 
återkommer.  

  
● Gång o cykelväg från Fotö busshållplats till Söö - skjuts till nästa möte.  

  
Fritid och turism:  

● Fotö GIF vill upplåta en plats för soptunna i anslutning till Skärgårdsleden. 
Styrelsen är överens om behovet av en soptunna i området.  



  
● Bastun kommer att vara stängd i cirka en månad från och med den 2 oktober för 

renovering. En ny skylt finns dessutom uppsatt för att påminna om 
dykningsförbudet vid bryggan utanför bastun. Styrelsen föreslår att 
hamnföreningen flyttar den gamla skylten som för tillfället står placerad på en 
alltför missvisande plats.  

  
Fester och sammankomster  
  

● Skaldjursfesten var framgångsrik även i år och anses vara lyckad av såväl örådet 
som Fotö GIF.  

  
● Årsmöte 2024 - Planeringen har påbörjats och det finns förslag på potentiella 

föreläsare eller föredrag i samband med mötet.  
  
§15. Information från öns föreningar:  
  
Hamnföreningen: Plankor ska så småningom bytas ut på bland annat mittbryggan i gamla 
hamnen.  
  
Fotö GIF: I ett svar på frågan som ställdes under föregående möte 15/8 så berättar 
föreningen att Fotö GIF har 187 medlemmar.  
  
Sion: Nu finns ytterligare en hjärtstartare på Fotö, den är placerad intill backen vid ingången 
till Sion.  
  
Skolan: Vakant  
  
§16. Övriga frågor  
  

● Röda huset vid ångbåtsbryggan - ägaren är aktiv och medveten om fastighetens 
skick.  

  
● Robertho Settergren -  ordförande i utbildnings-, kultur- och fritidsnämnden 

kommer som gäst på nästa möte 14/11  
  
Resterande övriga frågor flyttas till nästa möte.  
  
§17. Mötet avslutas  
  
Ordförande tackade deltagarna för mötet.  
  
Nästa möte: Onsdag 23-11-14 kl 19.00 i Truckgaraget.   
  
Fotö 2023-09-27   
Sekreterare: Melker Lylander   
  
Justeringsmän: Anders Lewander och Johan Sellgren 
 


